
                                                                                                   

             R O M Â N I A 

JUDEȚUL BUZĂU 

COMUNA PODGORIA 

 

PROCES – VERBAL    

 al sedintei extraordinare  din 3 februarie 2023 

 

Astăzi, 3 februarie 2023, Consiliul Local al comunei Podgoria, judeţul 
Buzau,  s-a intrunit în şedinţa extraordinară, sedinta fiind convocată conform 

prevederilor prevederile art. 133 alin. (2) lit.a) si art. 134, alin. (1) lit.a),  

alin. 5) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, de către Primarul 
Comunei Podgoria, dl. Chiru Marius-Viorel, prin Dispoziţia nr. 6 din  
30.01.2023. 

Potrivit dispoziţiilor art. 137 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 
Administrativ,  se procedează la verificarea prezenţei consilierilor locali la şedinţă şi 
se constată că din totalul de 13 consilieri locali validati in functie, sunt prezenţi  
10 consilieri locali (doamna Gheorghe Luminita lipseste, doamna Iacob Ana Viorica, 
domnul Iosif Bogdan sunt invoiti-motivat de faptul ca se afla intr-o stare de 
sanatate care necesita  tratament medical ) -art. 137 alin(2) lit.a) din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul Administrativ  . 

La şedinţă de astazi mai participă:  domnul primar al comunei Chiru 

Marius, domnul viceprimar Iorga Damian, doamna contabil Stefan Mioara si 

doamna secretar general Rapeanu Violeta. 

  In conformitate cu prevederile  art.123 din O.U.G. nr. 57/2019 privind 

Codul Administrativ, lucrarile sedintei sunt conduse de domnul consilier Nanescu 

Dumitru. 

In conformitate cu dispoziţiile art. 138 alin.(15) din O.U.G. nr. 57/2019 privind 
Codul Administrativ, la începutul acestei şedinţe, secretarul general al comunei 
supune spre aprobare procesul-verbal ale şedinţei  ordinare din 31.01. 2023.  
Consilierii locali şi primarul au dreptul ca, în cadrul şedinţei  consiliului local, să 
conteste conţinutul procesului-verbal şi să ceară menţionarea exactă a opiniilor 
exprimate în şedinţa anterioară. 

Intrucât nu se înregistrează contestatii cu privire la  conţinutul 
procesului-verbal si nici solicitari pentru  menţionarea exactă a opiniilor exprimate 
în şedinţa anterioara, Secretarul general al comunei Podgoria, supune spre 

aprobare procesul-verbal din 31.01.2023- aprobat în unanimitate de către membrii 
Consiliului local prezenţi la şedinţă cu 10 voturi „pentru”, 0 voturi  "impotriva" si 0 
vot „abtinere” .  

Fiind indeplinite prevederile art. 135 alin. (1) – (4)  din OUG nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ,  se supune la vot ordinea de zi a şedinţei din 3 
februarie 2023, ordine de zi ce cuprinde : 

 

1,  Proiect de hotarare privind privind  aprobarea bugetului local de 

venituri si cheltuieli pe anul 2023 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei  



                                                                                                   

Fiind supusa votului, ordinea de zi este aprobata cu 10(zece) ) voturi pentru, 
0(zero) voturi abtinere,  0(zero) voturi impotriva. 

Discutii :  

 Referitor la aceste proiect de hotarare aflat pe ordinea de zi a sedintei de astazi, 
domnul Primar Chiru Marius  precizeaza ca si-a notat in agenda dansului  
valoarea bugetelor locale incepand cu anul 2012-pana in prezent, atat la partea de 
venituri cat si de cheltuieli.  

Bugetul pe anul 2023, nu este un buget extraordinar de mare dar, nici 
foarte mic - oarecum este satisfacator. Dand la o parte salariile, impozitele pe 
salarii-ceea ce dam inapoi Statului- ne interezeaza sumele care ne raman. 

Pe anul 2022 veniturile proprii sunt – potrivit celor precizate de catre 
doamna contabil Stefan Mioara - in suma de 1 026.00 mii lei,  iar la sfarsitul 
anului s-a realizat 1 242.00 mii lei. Anul trecut nu s-au majorat taxele si impozitele 
insa, apreciaza ca anul acesta va veni cu propunerea de a le majora putin. 

Un sfert din  acest buget  merge catre SC TUC SA, avem de plata 
aproximativ 200.00 mii lei. Din nefericire, suntem singura comuna afectata atat de 
mult, mai sunt UAT-uri  care  au contract cu TUC , dar pentru faptul ca se 
tranziteaza una mau mai multe comune si ulterior, aceste sume se impart,  ele au 
de plata mai putin.  

Aproximativ  100.00 mii lei/anual reprezinta cheltuieli generate de  
microbuzul scolar -motorina, reparatii –dar nu foarte multe, pentru faptul ca soferii 
au fost foarte buni- si plata salariului acestui sofer de pe microbuzul scolar). 

Iluminatul stradal genereaza un cost anual de 150.00 -200.00 mii lei. 
Insumate, cele mentionate anterior, reprezinta aproximativ jumatate din cee ce 
putem noi colecta din comuna. 

Considera ca , unitatile administrativ –teritoriale ce au sub 3000 de locuitori 
nu pot supravietui decat din proiecte. 

 Spera ca anul acesta, prin bugetul de anul acesta, sa putem tine sub  
control cheltuielile pe care le avem.  Ca in fiecare an, doamna contabil a creat un 
buget echilibrat, astfel ca apreciaza activitatea dansei si profesionalismul de care 
da dovada.  

 Tot la capitolul cheltuieli ramase de plata, readuce in discutie plata 
lucrarilor de modernizare a drumului din Cartierul Viilor precum si amenjarea altor 
drumuri comunale si satesti din comunei Podgoria. In completarea celor 
mentionate anterior readuce in discutie si plata sumelor catre SC TANCRAD SA, ca 
urmare a deciziei  Curtii de Conturi. 

Dupa   parerea dansului – transportul in comun ar trebui desfiintat. Peste 
tot se aplica aceasta subventionare a transportului in comun, pe care o considera  
nejustificata.  

 Domnul consilier  PSD Ciui Cosmin adreseaza intrebarea unde se regasesc in 
buget/lista de investitii aceste obiective?Sub ce capitol? 

Doamna  inspector Stefan Mioara ii raspunde ca sumele de plata catre SC 
TANCRAD SA se regasesc la capitolul 51.30.30 – pagina 6 din buget – Autoritati 
executive –  suma 240 161 mii  lei 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian adreseaza intrebarea daca tot aici 
sunt incluse si sumele de plata pentru reabilitarea drumului de la Plesesti? 

Doamna  inspector Stefan Mioara   ii raspunde ca sumele de plata pentru 
aceasta investitie se regasesc la capitolul  84-cheltuieli de capital  - drumuri si 
poduri – pagina 17, constructii . 



                                                                                                   

Domnul  viceprimar Iorga Damian  - apreciaza ca era mai bine daca astfel 
de informatii se solicitau in sedintele Comisiilor de specialitate. 

 Domnul Primar Chiru Marius  doreste sa mai adauge  referitor la studiul 
de fezabilitate intocmit de catre firma de la Galati pentru reabilitarea drumului 
comunal DC 120 Podgoria, faptul ca aceasta a renuntat la suma de plata aferenta 
intocmirii studiului de fezabilitate, cu conditia ca banii pentru proiectare sa-i 
primeasca o data cu aprobarea implementarii proiectului, de la bugetul de stat. 
Studiul de fezabilitate –la orice proiect se plateste din bugetul local, aceasta  
societate a venit in sprijinul nostru. Spera ca si la proiectul privind infiintarea 
sistemului de alimentare cu apa din satul Plesesti sa se intample acelasi lucru. 
Referitor la amenajarea terenului de minifotbal din curtea Scolii Podgoria, o 
intreaba pe doamna contabil daca a luat in calcul sume in bugetul local.  

Doamna  inspector Stefan Mioara ii raspunde ca in buget a fost prinsa 
suma de 2.00 mii lei .  

In continuarea celor mentionate anterior domnul Primar Chiru Marius   
precizeaza ca bugetul de stat aloca suma de 51.00 mii lei, iar contributia noastra 

pentru finalizarea implementarii proiectului–la momentul actual si nu cum s-a 
stabilit initial – este de 140.00 mii lei. Initial s-a luat in calcul 8.00 mii lei. 

 Luni, pe data 6 februarie , va merge la GAL, pentru a purta discutii referitor 
la proiectele prin PNRR –privind dotarea institutiilor de invatamant cu mobilier. La 
suma ce ne va fi alocata, va trebui sa venim si  noi cu cofinantare . 

E posibil ca, tot prin PNRR, sa primim sume pentru a continua lucrarile la 
canalizare; in acest sens va purta discutii cu cei de la   CONCAS S.A.  

In incheirea cuvantului sau, spera ca la acest buget initial- oarecum 
multumitor-  sa primim  si alte  sume la rectificarile  bugetare. 

Domnul consilier  PSD Ciui Cosmin adreseaza  doamnei contabil, o 
intrebare privitor la lista de investitii. Valoarea totala a listei este de 2 180.00 mii, 
din care 1838.00 mii – lucrari in continuare. Adica lucrari incepute/ finalizate, dar  
in continuare de plata? Lucrari noi - suma de 210.00 mii ce reprezinta? 

Doamna inspector Stefan Mioara ii raspunde ca da, sunt lucrari efectuate 
si care trebuie achitate, suma de 245.00 mii lei fiind pentru proiectul *Comunitatea 
se dezvolta-  O sansa pentru Podgoria* , iar suma de 1 137.00 mii reprezentand 
cofinantarea Scolii Podgoria; suma de 210.00 mii lei reabilitarea drumului  
Podgoria DC 120. 

Domnul Primar Chiru Marius  precizeaza ca vom incerca sa achitam cat 
mai multe datorii, pentru a putea trece la reabilitarea acestui drum comunal DC 
120 -care reprezinta prioritatea maxima. Catre Troita la Plesesti, este mai mult 
decat necesar sa intervenim asupra acestui drum, sunt zone unde arata groaznic. 
In Oratia, la intocmirea documentatiei pentru reabilitarea drumului, a intervenit o 
problema asupra zonei unde se vede Valea Cotatcu.A sugerat, sa se duca cumva 
catre case cu soseaua; dar se impun discutii cu personal de specialitate. Cu ani in 
urma s-a lucrat la acea portiune de drum pentru repararea sa. 

Intervine domnul viceprimar Iorga Damian care precizeaza , referitor la 
aceasta portiune de drum situata intre Perca Gimi si Potirniche Neculai, ca  a 
facut lucrare de amenajare a zonei respective cu o firma din Rm Sarat, la care s-au 
folosit spalieri de la via d-lui Bebe Olaru - acesta defrisand via - pietris, s-a 
cilindrat si ca sa nu se mai treaca cu masinile, s-a amenajat un trotuar.  Au trecut 
13 ani , timp in care apa nu a mai curs pe acolo.  



                                                                                                   

 Domnul Primar Chiru Marius  crede ca pana in 2025 nu va mai obtine 
alte finantari, astfel incat o  prioritate pentru dansul o reprezinta reabilitarea 
acestui drum comunal. A prezentat Consiliului local in sedintele anterioare faptul 
ca a purtat discutii  cu o societate privind reabilitare acestui drum comunal, si 
ajunsese la suma de 12-13 miliarde de lei vechi. 

Domnul consilier PNL Gheorghe Adrian adreseaza intrebarea referitor la 
buget,  la impozitul pe teren  la persoane juridice – de ce nu se regaseste nimic? 

Doamna inspector Stefan Mioara ii raspunde ca nu se regaseste nimic 
deoarece tot ce s-a incasat s-a depus in acelasi cont cu impozitul incasat pe 
persoane fizice. 

Domnul primar se adreseaza doamnei contabil ca pentru sedinta urmatoare 
sa se intocmeasca o informare cu privire la situatia incasarilor in anul 2022.  

Referitor la acest aspect, domnul consilier PNL Gheorghe Adrian,  
mentioneaza ca  si in sedinta anteriora domnul viceprimar a facut aceleasi 
propuneri catre Compartimentul Buget – Finante- Impozite si Taxe locale. 

Adreseaza intrebarea, referitor la Culte, in suma de 148.00 mii ce se regaseste? 

 Doamna inspector Stefan Mioara – ii raspunde ca in aceasta suma se  
regaseste plata salariilor pentru bibliotecar, sume pentru sport, cultura-religii. 
Domnul Primar Chiru Marius  - si-a propus ca incepand cu anul acesta, putin 
cate putin, sa reaia sprijinul catre acestea.Toate cele cinci parohii au  fost 
sprijinite: 

✓ Biserica de la  Podgoria – s-au alocat sume pentru centrala termica si portar 
la intrare in Biserica  

✓ Biserica de  la Oratia - s-au alocat sume pentru refacerea gardului si 
camera mortuara  

✓ Biserica de la Tigoiu - s-au alocat sume pentru amenajarea unei magazii si a 
unei toalete 

✓ Biserica de  la Plesesti - s-au alocat sume pentru camera cebntrala si 
toaleta  

✓ Biserica de  la Cotatcu - s-au alocat sume si prin Consiliul local  si au 
primit si prin Ministerul Cultelor 

Domnul viceprimar  Iorga Damian – in cuvantul dansului  adreseaza 
felicitari doamnei contabil, Stefan Mioara, pentru modul in care a intocmit acest 
buget.  A analizat foarte bine si a constat ca au fost prinse toate datoriile, care 
ajung la aproximativ 20 miliarde lei vechi.  

A constat ca au fost prinse sume reprezentand valoarea lucrarilor si 
serviciilor pentru : festivitatea Pomul de Craciun, sume de plata catre SC TUC SA, 
sume pentru asigurare mentenanta calculatoare, amenajarea drumului catre 
Cimitirul Plesesti, drumul Pe linie, si pe Ulita Bisericii Plesesti, amenajarea unor 
santuri din  Satul Nou, plata pubelelor distribuite catre locuitorii comunei 
Podgoria, achizitionarea unei pompe pentru alimentarea cu apa. 

De asemenea, apreciaza ca sumele pentru functionare au fost repartizate in 

mod corespunzator.  

Legat de cadastru, spera ca vom putea incheia si noi contract pentru  
sistematizare, vom putea intabula terenurilor proprietatea noastra, a Consiliului 
local,  dar si a oamenilor din comuna .  

Lucrarile de arhivare –a  vazut ca au fost repartizate sume in buget, este o 
foarte important sa se realizeaza aceasta lucrare . 



                                                                                                   

La o ulterioara rectificare de buget, sa avem in vedere si actualizarea 
inventarului domeniului public si privat – avem terenuri pe care sunt diverse 
constructii dar nu se incaseaza  taxa de  concesiune. Trebuie sa intram in 
legalitate sub  acest aspect. Noi am facut anul trecut inventarierea cadastrala a 
intregii retele de apa, conducta de aductiune, lucrare care ne este necesar ala 
infiintarea serviciului de alimentare cu apa – suma de plata 35.00 mii lei. 

Referitor la infiintarea acestui serviciu de alimentare  cu apa –considera ca 
putem aloca o suma pentru ca acest serviciu sa functioneze pentru inceput. 
Doamna contabil Stefan Mioara ii raspunde ca se va documenta  temeinic cu 
privire la acest aspect si  ulterior ii va putea da un raspuns . 

Se impune majorarea pretului privind alimentarea  cu apa la nivelul 
comunei noastre, din discutiile purtate apreciaza ca undeva la 6 lei /m.c.–ar fi 
convenabil. 

A constatat ca s-au prins sume si pentru acordarea ajutoarelor de urgenta - 

vom discuta in sedintele urmatoare cu privire la acestea. Vom discuta de asemenea 
si referitor la propunerea domnilor Gheorghe Adrian si David Rodica pentru 

acordarea  unui stimulent  copiilor nascuti , tot in sedintele viitoare.  

De asemeni, la Culte s-au prins sume, avem solicitari din partea Bisericilor 
dar considera ca anul acesta, mare nevoie de ajutor are Biserica  de la Cotatcu – 
care a inceput o lucrare la exterior – la fatada si subfundatie, si nu o poate duce la 
bun sfarsit din lipsa de fonduri.  

Aduce inca o data la cunostinta faptul ca s-ar putea face foarte multe in 
comuna cu sume incasate din inchirierea/arendarea izlazului comunal  arabil – si 
aici apreciaza ca am castiga cel putin 1,6 miliarde de lei vechi; din cate cunoaste 
dansul -  se lucreaza la caietul de sarcini; 

Pana la sfarsitul acestui an mai putem intocmi amenajamentul pastoral. 
Anul trecut, am procedat la intocmirea acestei inventarieri a izlazului pasunabil 
(izlazul arabil se arendeaza, izlazul pasunabil se inchiriaza/concesioneaza) – fara 
de care nu puteam intocmi acest amenajament  pastoral. 

Subventia de la APIA este de 800 de lei /ha; noi am putea licita la 400-500 
lei/ha; sunt 165 de hectare din care am putea colecta sume, dar trebuie intocmita 
documentatie .Toate comunele invecinate fac acest lucru, inclusiv municipiul Rm 
Sarat . Pretul intocmirii unui astfel de amenajament este de 35.00 mii lei – din 
discutiile purtate la DADR anul trecut. Propune sa purtam discutii cu firma care ne 
sprijina pentru intocmirea acestei documentatii. S-au purtat deja discutii in acest 
sens, dar a fost foarte ocupat domnul care ne acorda consultanta.   

La arabil avem  solicitarea domnului Gheorghe Aurelian – pentru a participa 

la licitatie.  

Doamna consilier PSD Stefan Gabriela adreseaza intrebarea cine lucreaza 
terenul de la Olareni? 
     La aceasta intrebarea domnul viceprimar ii raspunde ca i-a mai fost adresata 
aceasta intrebare si si-a propus sa o analizeze in cadrul sedintelor de consiliu. 

Intervine domnul primar Chiru Marius care precizeaza urmatoarel: isi  
aminteste ca in urma cu cativa ani, acel teren nu   il lucra nimeni pentru ca 
veneau porcii mistreti si distrugeau  cultura. Atunci nimeni nu il voia acum toata 
lumea il vrea sa-l munceasca . Va lua si dumnealui legatura cu firma respectiva sa 
urgenteze intocmirea docuemntatiei . 

Domnul viceprimar Iorga Damian doreste sa prezinte un scurt istoric 
asupra terenului de la Olareni: sunt 51,00 ha – pe care  initial se cultivau de CAP 



                                                                                                   

plante  tehnice; dupa revolutie s-a impartit terenul  oamenilor. La indrumarea 
fostului primar dl. Stoian Valerica, a Consiliului local, dansul impreuna cu  ing. 
Tanasa Claudiu, au impartit terenul. In anii 2000-2002 nu lucra nimeni acest 
teren astfel incat Consiliul local a decis sa-l scoata la licitatie . La licitatie s-a 
prezentat dl Dascalu Carmen Mironel- problema a fost ca nu s-a desfasurat 
procedura de licitatie conform  prevederilor legale.I s-a incredintat terenul 
respectiv, l-a lucrat 4 ani si dupa aceasta perioada, fostul secretar al comunei a 
facut plangere la DNA – ca fostul primar a inchiriat terenul respectiv fara a face 
licitatie. A plimbat Consiliul local si angajatii primariei la DNA, s-au dat hotarari 
ale instantei in acest sens. 

De atunci a ramas   terenul parloaga, s-au inmultit porcii mistreti – dar care au 
fost decimati de pesta porcina-si ramanand  terenul liber, oamenii au inceput sa-l 
lucreze. Din cele 32 .00 de hectare de la Podgoria,   15 hectare au fost lucrate de 
CITO-dar contractul a incetat. Din  restul de 17 hectare -o mica parte i-a fost 
atribuit familiei Toader – aveau teren arabil pe Podgoria  si Comisia Locala nu avea 
unde sa-i dea , familiei  Bentea Vasile, iar  restul de teren i-a fost dat de Jernea 
Paraschiv si Baciu Constantin, lui Gheorghe Ionel sa-l munceasca.  

Domnul Primar Chiru Marius precizeaza ca nu a auzit de aceste aspecte 
pana acum , de fiecare data cand a solicitat carti funciare, dansului i s-a raspuns 
ca nu exista. Ideea este sa licitam aceste terenuri . 

Domnul viceprimar Iorga Damian –precizeaza ca sunt carti funciare 
intocmite de catre dl. Rossi  din 2008, in vederea concesionarii catre SC 
TRIOENERGY. In completarea celor mentionate anterior precizeaza ca dl. Gheorghe 
Ionel este cel care lucreaza aceste terenuri , fara drept, fara a plati nimic. Acest 
teren se impune a fi licitat .O roaga pe doamna secretar sa ia legatura cu firma de 
consultatnta, sa urgenteze procedura, deoarece dansului ii este jena sa pistoneze 
intr-o astfel de situatie reprezentantul firmei de consultanta . Mai vine cu 
propunerea de a delega prin dispozitie atributiile privind  achizitiile  publice . In 
incheiere mentioneaza ca este de acord cu bugetul local in forma initiata de catre 
domnul primar si sustine aprobarea acestuia.  

Domnul Primar Chiru Marius invedereaza domnului viceprimar faptul ca de 
10 ani de cand sunt impreuna la conducerea comunei , dansul nu a facut 
discrepante intre functia de primar- viceprimar; considera ca intre dansii exista 
colegialitate si ca  in toate atributiunile dumnealui nu a existat limitare, ci 
completare si colaborare. Oricand poate lua legatura si discuta cu privire la orice 
aspect, nu este cazul de jena, rusine sau altceva. 

          Fiind epuizate  discutiile, domnul Nanescu Dumitru– presedintele de 
sedinta - supune la vot adoptarea   proiectului de hotarare  privind 

aprobarea bugetului local de venituri si cheltuieli pe anul 2023 - proiect 
votat  in unanimitate de voturi , cu 9(noua) voturi "pentru", 1 (unu) vot 

"abtinere" – dl. Ciui Cosmin Marius  si  0(zero) voturi "impotriva ". 

Fiind epuizate discutiile  in cadrul sedintei si alte probleme de analizat nu 
mai sunt, iar punctele inscrise pe ordinea de zi au fost discutate, cu permisiunea 

domnilor consilieri, presedintele de sedinta declara inchise lucrarile sedintei , 
multumind tuturor celor prezenti  pentru participare. 

Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 

 
Presedinte de sedinta,  

     
Nanescu Dumitru  

                                                  Secretar general,  
 
                   Rapeanu Violeta                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


